
ZÁZNAM NA 

PAMĚTNOU 

„Konopišťská 6“ 

K6/2009/03 

ze dne 19. 6. 2019, schůzka na Měst. úřadě Benešov 

Program: 

1) Oprava mostku na lobkovické cestě

2) Čerpání dotací na opravu lesních cest

3) MIOS

4) Mobiliář

5) Posílení kapacity eko-vláčku

6) Koordinace akcí v Konopišti

7) Skautský sraz OBROK

8) Různé

Přítomni: 

David Drábek (Povodí Vltavy)  

Ing. Miroslav Jankovský (LČR – Lesní závod Konopiště) 

Ing. Petr Mareš (Komise pro Konopiště – KpK) 

Václav Pošmurný (KIC) 

Ing. Pavel Potůček (NPÚ) 

Bohumil Rataj (Technické služby Benešov) 

Mgr. Jana Sedláčková (NPÚ) 

Mgr. Zdeněk Zahradníček (Město Benešov) 

Bohuslava Zemanová (Posázaví) 

1) Oprava mostku na lobkovické cestě

Z jednání s NPÚ (25. 4. 2019), a se správou zámku (19. 6. 2019) vyplynuly následující závěry: 

Nebude provedena směna komunikací mezi Městem a NPÚ, která by vedla k převodu tzv. lobkovické cesty na NPÚ. 

Město bude pokračovat v technické přípravě opravy mostku (nejprve formou projektu) 

- ing. Roman Tichovský (RT) oslovil statika ing. Fuchse, který posuzoval pro město opravu oblouků na Karlově a

krovů chrámu sv. Anny, o dalším průběhu prací bude K6 průběžně informována

- v případě, že nedojde ke konečné dohodě s ing. Fuchsem, nabízí správa zámku jiné kontakty resp. doporučení na

statiky v daném oboru

- podle informace ing. Pokorné sice na tuto akci není v rozpočtu speciální položka, ale zahájení prací na projektu

by mohlo být kryto z obecné rozpočtové položky „projekty“

Úkol – dokončit jednání s ing. Fuchsem a uzavřít smlouvu na projekt, v negativním případě zajistit jiného 

projektanta/statika (na doporučení správy zámku) – zodp. RT, cílový termín 31.8.2019 

2) Čerpání dotací na opravu lesních cest

Využitelné dotace na opravy lesních cest se vztahují pouze na komunikace do šířky 2,5 metru. Vzhledem k šíři 

promenádní cesty (3,00-3,20 m) bylo po diskuzi upuštěno od záměru žádat o dotaci na tuto hlavní turistickou spojovací 

cestu mezi Benešovem a Konopištěm.  

V souvislosti s pokračujícími pracemi na zahloubení silnice I/3 se předpokládá nárůst počtu turistů (pěších i cyklo) na 

promenádní cestu a dále do parku, což bude v rámci jednání K6 dále řešeno. Momentálně byl předložen návrh, směřovat 

cyklisty po překonání silnice I/3 z Benešova do Konopiště odbočením vlevo nahoru a kolem hájovny Šiberna po asfaltové 

komunikaci k zámku. Hlavní promenádní cestu ponechat chodcům. 



Z diskuze mezi LČR a správou zámku je zřejmé, že v minulosti řada podnětů LČR (studie, projekty) byla památkáři 

následně odmítnuta se žádostí o doplnění, přepracování atd. Aby se do budoucna zamezilo podobným neefektivním a 

neekonomickým postupům bylo domluveno: 

- správa zámku (pí. kastelánka) informuje LČR, p. ředitele Jankovského o termínech kontrolních dnů, kdy budou přítomny 

na Konopišti památkářky (ing. Hančlová), aby bylo možné na místě diskutovat případný další postup na projektech 

- z každého jednání s památkáři bude vždy vyhotovován na místě zápis tak, aby bylo podpisem stvrzena každá konkrétní 

dohoda pro danou studii, projekt či žádost o závazné stanovisko 

3)  MIOS 

Komise pro Konopiště připravila návrh bodů, kde by byl v Konopišti informační systém aplikován, tedy kde by byly 

informační sloupky/rozcestníky apod. umístěny – viz příloha č. 1 zápisu.  

KIC zašle odkaz na elektronické podklady k MIOS Města Benešov a Komise připraví do příští schůzky konkrétní návrh 

textů k jednotlivým bodům informačního systému. 

Na základě takového návrhu bude dále Město žádat NPÚ o jeho schválení.. 

4) Mobiliář 

Na jednání s památkáři bylo domluveno, že NPÚ souhlasí s vybavením litinovými lavičkami typu Schönbrunn (které 

jsou již v okolí zámku a v Růžové zahradě), v provedení černá litina + světlý buk. Aktuální pořizovací cena činí Kč 

4250+DPH.  

Bude postupováno takto: 

- Město oficiálně požádá o schválení typu laviček ze strany NPÚ (odp. ZZ, do příští schůzky) 

- Komise pro Konopiště připravila plánek rozmístění pro (zatím) 18 laviček v parku -. Viz příloha č. 2 zápisu. 

- Protože existuje reálná možnost financovat pořízení laviček sponzorsky za předpokladu umístění donátorského 

štítku na jednotlivé lavičky, bude po schválení typu laviček a rozmístění průběžně jednáno o sponzorství 

s jednotlivými donátory (zodp. PM) 

- umístění laviček (pevně do betonových patek jako u laviček na zastávkách eko-vláčku) a údržbu zajistí TS 

Benešov, způsob umístění bude součástí žádosti o schválení na NPÚ (zodp. TS Benešov) 

5) Posílení kapacity eko-vláčku 

Nízkopodlažní autobusy mají dlouhé objednací lhůty, proto bude tato záležitost řešena až v sezóně 2020. Ve věci nákupu 

resp. možnosti disponovat autobusy pro Město jedná starosta ing. Hlavnička. 

V rámci komise pro Konopiště bude ještě projednána případná trasa autobusu a také event. úpravy trasy eko-vláčku (odp. 

PM, orientačnín termín do konce roku 2019) 

6) Koordinace akcí v Konopišti 

Rok 2018 byl přechodový do té míry, že se konaly ještě akce, nasmlouvané minulým vedením Města resp. KIC. Od roku 

2020 se ze stávajících velkých zachová Radio Blaník; Kiss party a Parádafest se od roku 2020 konat nebudou. 

Před konáním akce Radia Blaník 2020 proběhne koordinační schůzka za účasti organizátorů, KIC, Města a správy zámku 

(+ zástupců IZS). Jako zásadní problém se jeví nájezd účastníků a parkování, které – pokud dochází ke zdržování na 

příjezdu do Konopiště - vytváří dlouhé kolony nejen na příjezdové silnici z Benešova, ale i na silnici I/3. 

S organizátory je doporučeno dojednat a pokud možno smluvně zakotvit následující: 

- návštěvníky akce Rádia Blaník směřovat ukazateli a pokud možno i informacemi na vstupenkách primárně na zadní 

parkoviště na loukách, pronajatých pro tuto akci od LČR (zodp. KIC), samozřejmě se tím nezabrání, aby jednotlivě zajižděli 

na hlavní parkoviště v Konopišti, ale mělo by to hlavní tok vozidel směřovat na parkoviště zadní 

- parkovné vybírat při odjezdu z areálu, nikoli na příjezdu, což logicky zdržuje odbavení a vede k vytváření kolon (zodp. 

KIC) 

- protože se vyskytuje nepořádek po akci v celém areálu Konopiště (letos místy až do pondělí ráno), projedná KIC navýšení 

nájemného o částku, kterou pokryje nájem úklidových pracovníků na neděli ráno, ihned po skončení akce tak, aby do 9 

hodin byl areál divadla, kolem zámku a Růžové zahrady uklizen. 



Obecně vládne jednomyslná shoda na tom, že do budoucna bude hledán pro využití areálu divadla jiný typ akcí než dvě 

výše uvedené (letos ukončené), a to také v užší spolupráci KIC-NPÚ. 

7) Skautský sraz OBROK 

Účastníci se shodli na tom, že akce oriběhla úspěšně a bez problémů. Areál byl předán v uklizeném stavu. 

8) Různé 

Místostarosta ing. Zahradníček přislíbil projednat umístění orientační směrové značky (u servisu Peugeot) - žádost o 

umístění značení „kulturního a turistického cíle” podal po dohodě Spolek přátel Konopiště na silničí správní úřad dne 

11.6.2019. 

 

Příští schůzka se předběžně bude konat 4. 9. 2019 od 9 hodin. 

Zasedání skončilo v 11.45 hodin 

Zapsal: Petr Mareš 

Zápis ověřil: Zdeněk Zahradníček 


